
1 
 

PROTOKÓŁ  
 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Kamieniu 

Krajeńskim odbytego dnia 18 maja 2022 r. w Urzędzie Miejskim                       
w Kamieniu Krajeńskim.  

 

Posiedzenie rozpoczęto o godz. 800, a zakończono o godz. 1025   

 

Komisja Budżetu i Finansów w składzie: 

1) Wiese Ewa – Przewodnicząca Komisji, 

2) Delekta Patrycja, 
3) Szymanowicz Grzegorz, 

4) Kucharski Jacek. 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli:  

1) Głomski Wojciech - Burmistrz 
2) Warylak Kazimierz - Przewodniczący Rady Miejskiej 
3) Gustyn Piotr - Skarbnik  

4) Skiba Małgorzata – Dyrektor SPMGP 
5) Sałasinski Piotr - Inspektor 

 

 

Otwarcia posiedzenia oraz powitania obecnych dokonał Przewodniczący 

Komisji. Następnie przedstawiony został porządek posiedzenia.   

 

Porządek posiedzenia 
 

I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
1. Sprawozdanie Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej            

Przychodni w Kamieniu Krajeńskim za 2021 rok.  
2. Działalność OSP.  

3. Zmiany w WPF. 
4. Zmiany w budżecie na 2022 r.   
5. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na zadanie „Rządowy             

Fundusz Rozwoju Dróg - Budowa odcinka ulicy Topolowej                
w miejscowości Kamień Krajeński". 

6. Zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony                   
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanie „Dotacja 
celowa z budżetu dla OSP Kamień Krajeński na finansowanie               

zakupu samochodu pożarniczego typu średniego". 
7. Rozpatrzenie petycji dotyczącej naprawy uchwał antysmogowych 

i programu ochrony powietrza. 

8. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia działań formalno-prawnych 
w kierunku przejęcia przez Gminę Kamień Krajeński Jeziora               

Mochel. 
9. Pozostałe projekty uchwał: 
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- Zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanie 
„Termomodernizacja budynku OSP w Kamieniu Krajeńskim".  

 
II. Inne sprawy organizacyjne. 
     

III. Zapytania i wolne wnioski.    
   

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony powyżej porządek posiedzenia. 

 

Ad. I. Opiniowanie materiałów na sesję: 
 

Ad. I.1. Sprawozdanie Samodzielnej Publicznej Miejsko – Gminnej            
Przychodni w Kamieniu Krajeńskim za 2021 rok.  
 

Dyrektor SPMG Przychodni Małgorzata Skiba dokonała szczegółowego 

przedstawienia sprawozdania za 2021 rok.  

 

Radny Jacek Kucharski podkreślił, że mieszkańcy czekają za uruchomieniem 

systemu kolejkowania. 

 

Dyrektor SPMG Przychodni Małgorzata Skiba odpowiedziała, że system 

kolejkowania powinien zostać uruchomiony od poniedziałku (23 maja). 

 

Radny Jacek Kucharski zapytał również o zatrudnienie dodatkowego lekarza. 

 

Dyrektor SPMG Przychodni Małgorzata Skiba opowiedziała o planach 

zatrudnienia lekarki z Ukrainy, która obecnie przyucza się na dane 

stanowisko.  

 

Radny Jacek Kucharski w imieniu mieszkańców poprosił, aby apteka była 

tak długo otwarta jak długo są pacjenci w przychodni.  

 

Dyrektor SPMG Przychodni Małgorzata Skiba odpowiedziała, że zorientuje się 

w przedmiotowej sprawie.  

 

Radny Jacek Kucharski zwrócił się także z prośbą o możliwość zmiany 

godziny pobierania materiału w punkcie zabiegowym z 8:00 na godz. 7:00 

chociażby raz w tygodniu, co byłoby ukłonem w kierunku osób pracujących.    

 

Dyrektor SPMG Przychodni Małgorzata Skiba odpowiedziała, że zajmie się 

tym tematem.  

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za. 
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Ad.I.2. Działalność OSP.  

 
Inspektor Piotr Sałasinski dokonał szczegółowego przedstawienia 

informacji na temat funkcjonowania Ochotniczych Straży Pożarnych na 
terenie Gminy Kamień Krajeński za 2021 rok. Przedstawił dane statystyczne 
OSP na terenie Gminy Kamień Krajeński, budżet na OSP, najważniejsze 

wydatki i inwestycje, a także bieżące sprawy i problemy w poszczególnych 
jednostkach. Na koniec przedstawił najważniejsze zdarzenia w roku 2021, do 
których wyjeżdżali ochotnicy.  

 
Radny Jacek Kucharski zapytał na jakim etapie jest sprawa dotycząca 

zakupu nowego samochodu dla OSP Kamień Krajeński.  

 

Inspektor Piotr Sałasinski odpowiedział, że przetarg na to zadanie został 

ogłoszony oraz rozstrzygnięty. Poinformował, że wpłynęła jedna oferta. Firma 

zobowiązała się, że do końca listopada będzie samochód. 

 

Radny Jacek Kucharski zapytał o ostateczny koszt zakupu nowego 

samochodu dla OSP Kamień Krajeński. 

 

Inspektor Piotr Sałasinski odpowiedział, że jest to koszt w wysokości około 

976 tys. zł. 

 

Radny Jacek Kucharski zapytał również o samochód dla OSP Radzim. 

 

Inspektor Piotr Sałasinski poinformował, że jednostka otrzymała propozycję 

przyjęcia samochodu ŻUK od OSP Dąbrowa, ale zarząd jednostki OSP 

Radzim nie wyraził zgody. Na ten moment nie są prowadzone dalsze 

działania w tym zakresie. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że należy poczekać w pierwszej 

kolejności na samochód do Kamienia Krajeńskiego. Następnie podejmowane 

będą kolejne czynności dotyczące samochodów dla Ochotniczych Straży 

Pożarnych.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała o akcję zbiórki elektrosprzętu. 

Zapytała o cel tej akcji oraz co w dalszej kolejności dzieje się ze zebranych 

sprzętem elektronicznym. 

 

Inspektor Piotr Sałasinski poinformował, że jest to akcja prowadzona przez 

firmę Green Office. Dodał, że po zakończeniu zbiórki firma odbierze 

elektrozłom, który jest ważony i przeliczany na złotówki. Wyjaśnił, że 

otrzymane środki zasilają budżet danej jednostki OSP. 
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Wobec braku dalszej dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu 

posiedzenia komisji. 

 

Ad.I.3. Zmiany w WPF.  

  
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Przedstawił, co następuje: 
W załączniku Nr 1 do uchwały uaktualnione zostały dane finansowe zgodnie 

z uchwałą zmieniającą uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim             
w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 2022.  

Planowane na rok 2022 dochody i wydatki ujęte w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej wynoszą:  
- dochody ogółem – 38.161.856,61 zł,  

- wydatki ogółem – 46.101.898,78 zł.  
Ponadto nastąpiła zmiana deficytu, który obecnie wynosi 7.940.042,17 zł. 

Deficyt pokryty zostanie w następujący sposób:  
- kredytami w kwocie 2.508.385,00 zł, (zwiększenie o 401.620,00 zł)  
- przychodami jednostek samorządu terytorialnego z niewykorzystanych 

środków pieniężnych na rachunkach budżetu, wynikających z rozliczenia 
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 
zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                   

w kwocie 3.431.657,17 zł. Dotyczy niewykorzystanych następujących 
środków:  

- z funduszu przeciwdziałania COVID-19 na "Laboratoria przyszłości" kwota 
25.007,17 zł,  
- z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych kwota 3.100.000,00 zł.  

- z niewykorzystanych środków z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych za rok 2021 kwota 2.658,57 zł, i z tytułu opłaty za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym za rok 
2021 kwota 3.991,43 zł.  
a także 300.000,00 zł, otrzymana w 2021r. uzupełniona subwencja na 

inwestycje wodociągowe.  
- nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 2.000.000,00 zł.  
W załączniku Nr 2  

"Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg - Przebudowa drogi wewnętrznej na działce 
nr 175 w miejscowości Duża Cerkwica " nastąpiło zwiększenie wydatków            

w 2022r. o kwotę 50.000,00 zł, w paragrafie 60016 § 6050, do kwoty 
694.800,00 zł. Zwiększone zostały środki własne gminy.  
"Termomodernizacja budynku OSP w Kamieniu Krajeńskim" środki 

zaplanowane do wykorzystania w 2023r. zostały przesunięte na 2022r, 
dlatego nastąpiło zwiększenie wydatków w 2022r. o kwotę 335.056,17,00 zł, 
w następujących paragrafach:  

75412.6050 do kwoty 3.011,17 zł. zmniejszone zostały środki własne 
niekwalifikowane gminy o 6.988,93 zł.  

75412.6057 do kwoty 265.551,75 zł. zwiększone zostały środki 
kwalifikowane unijne o kwotę 80.463,17 zł.  
75412.6050 do kwoty 677.125,25 zł. Zwiększone zostały środki 

kwalifikowane własne gminy o kwotę 261.581,93 zł. 
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Radny Jacek Kucharski stwierdził, że ościenne gminy rezygnują  

z inwestycji, ponieważ nie mają z czego dołożyć środków własnych. Wyraził 

zadowolenie, że nasza gmina prosperuje na tyle dobrze, że ma jeszcze z czego 

dołożyć.  

Radny Jacek Kucharski zapytał również o sprawę studzienek 

usytuowanych w drodze w Dużej Cerkwicy. 

 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zadanie to zostało 

zrealizowane. Wspomniał o barierkach oraz przedłużeniu chodnika. 

Poinformował, że Zarząd Drogowy zadba o bezpieczeństwo i wytyczy przejście 

dla pieszych. 

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie za.  

 

Ad.I.4. Zmiany w budżecie na rok 2022. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 
Gustyn. Poinformował o zwiększeniach i zmniejszeniach w poszczególnych 

działach, rozdziałach i paragrafach. 
 

Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał jak długo jeszcze będzie możliwość 

dokładania do każdej inwestycji. Zaznaczył, że wszystko drożeje, a inwestycje 

muszą być realne do wykonania.  

 

Przewodnicząca Komisji Ewa Wiese zapytała czy są już laptopy dla dzieci            

w ramach programu granty-PGR. 

 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że w chwili obecnej jest 

przygotowywany przetarg na realizację tego zadania. Dodał, że pieniądze na 

zakup laptopów wpłynęły do budżetu.   

 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie za.  

 
Ad.I.5. Zaciągnięcie kredytu długoterminowego na zadanie „Rządowy             

Fundusz Rozwoju Dróg - Budowa odcinka ulicy Topolowej                             
w miejscowości Kamień Krajeński". 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięty kredyt ma pokryć deficyt budżetowy 

powstały w związku z realizacją inwestycji pod nazwą „Rządowy Fundusz 
Rozwoju Dróg - Budowa odcinka ulicy Topolowej w miejscowości Kamień 
Krajeński”. Podjęcie niniejszej uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie     

finansowania przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt 
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wynosi 1.751.000,00 zł. Inwestycja ta finansowana jest w następujący                

sposób: 
- 730.353,00 zł środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

- 1.020.647,00 zł środki własne Gminy, z tego 920.000,00 zł, to deficyt               
pokryty kredytem zaciągniętym w banku komercyjnym. Wyłonienie banku 
mającego udzielić kredytu nastąpi zgodnie z ustawą prawo zamówień 

publicznych. 
 
Radny Grzegorz Szymanowicz zapytał ile metrów odcinka drogi zostanie 

położone na ul. Topolowej.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że ma zostać wykonane około 0,5 

km drogi.  

 
Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie za.  

 

Ad.I.6. Zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony                   
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanie „Dotacja celowa 

z budżetu dla OSP Kamień Krajeński na finansowanie zakupu 
samochodu pożarniczego typu średniego". 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięta pożyczka ma pokryć deficyt budżetowy 

powstały w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pod nazwą „Dotacja 
celowa z budżetu dla OSP Kamień Krajeński na finansowanie zakupu 
samochodu pożarniczego typu średniego". Podjęcie uchwały w pełni pozwoli 

na zbilansowanie finansowania przedmiotowej inwestycji, której planowany 
całkowity koszt wynosi 976.620,00 zł. Inwestycja ta finansowana jest            

w następujący sposób:  
- 440.000,00 zł, to środki zewnętrzne, które OSP otrzymało z następujących 
źródeł:  

- Komenda Główna PSP 240.000,00 zł,  
- WFOŚiGW Toruń 200.000,00 zł.  
- 536.620,00 zł środki własne Gminy, z zaciągniętej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Pożyczka           
o oprocentowaniu preferencyjnym 

 
Brak dyskusji.  
 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie            

4 głosami za.  

 
Ad.I.7. Rozpatrzenie petycji dotyczącej naprawy uchwał 

antysmogowych i programu ochrony powietrza. 
 

Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak. Podkreślił, że w dniu 24 lutego 2022 r. do 
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Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim wpłynęła petycja w sprawie naprawy 

uchwał antysmogowych i programu ochrony powietrza. 

Wnoszący petycję domaga się podjęcia, w ramach dostępnych środków 

prawnych i kompetencji, wszelkich działań niezbędnych do naprawy 
następujących uchwał: 

1. UCHWAŁY Nr VIII/136/19 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO – 

POMORSKIEGO z dnia 24 czerwca 2019 r. w sprawie wprowadzenia na 
obszarze województwa kujawsko – pomorskiego ograniczeń i zakazów 
w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 

2. UCHWAŁY Nr XXIII/340/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO – 
POMORSKIEGO z dnia 22 czerwca 2020 r. w sprawie określenia programu 

ochrony powietrza w zakresie pyłu zawieszonego PM10 oraz benzo(a)pirenu 
dla strefy kujawsko – pomorskiej. 

3. UCHWAŁY Nr XXIII/339/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO – 

POMORSKIEGO z dnia 22 czerwca 2020 r. w sprawie określenia programu 
ochrony powietrza w zakresie pyłu zawieszonego PM10, PM2,5 oraz 

benzo(a)pirenu dla strefy aglomeracja bydgoska. 

4. UCHWAŁY Nr XXIII/341/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO – 
POMORSKIEGO z dnia 22 czerwca 2020 r. w sprawie określenia programu 

ochrony powietrza w zakresie pyłu zawieszonego PM10 oraz benzo(a)pirenu 
dla strefy miasto Toruń. 

5. UCHWAŁY Nr XXIII/338/20 SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO – 

POMORSKIEGO z dnia 22 czerwca 2020 r. w sprawie określenia programu 
ochrony powietrza w zakresie pyłu zawieszonego PM10 oraz benzo(a)pirenu 

dla strefy miasto Włocławek. 

tak, by usunąć z nich wszelkie ograniczenia eksploatacji urządzeń 
spełniających wymogi ekoprojektu i wykorzystujących jako paliwo stałe 

odnawialne źródła energii (drewno kawałkowe, pellet, brykiet drzewny). 

Wnoszący domaga się również zniesienia wszelkich zakazów i ograniczeń 

eksploatacji kominków i pieców na drewno (biopaliwo stałe), w szczególności 
miejscowych ogrzewaczy pomieszczeń spełniających wymogi Ekoprojektu.  

W przedmiotowej sprawie odbyły się 2 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. W toku prowadzonej analizy ustalono, że przywołane powyżej 
uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko - Pomorskiego są niezgodne            
z zapisami dyrektywy PARLAMENTU EUROPEJSKIEGO I RADY (UE) 

2018/2001 z dnia 11 grudnia 2018 r. stanowiącej, że drewno kawałkowe, 
zrębki, pelet, brykiet to produkty masy drzewnej. Stwierdzono, że petycja 

powinna zostać uwzględniona i przekazana do Sejmiku Województwa 
Kujawsko - Pomorskiego.  

 

Brak dyskusji. 

 

Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie               

4 głosami za.  
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Ad.I.8. Rozpatrzenie petycji dotyczącej podjęcia działań formalno-

prawnych w kierunku przejęcia przez Gminę Kamień Krajeński Jeziora 
Mochel. 

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Przewodniczący 

Rady Miejskiej Kazimierz Warylak. Podkreślił, że w dniu 4 kwietnia 2022 r. 

do Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim wpłynęła petycja dotycząca 
podjęcia działań formalno-prawnych w kierunku przejęcia przez Gminę 
Kamień Krajeński Jeziora Mochel. 

Wnoszący w treści petycji twierdzą: "Jesteśmy przekonani, że lepsze 
zarządzanie naszym jeziorem wpłynie pozytywnie na nasz region. Uatrakcyjni 

naszą bazę turystyczną i przyciągnie większą liczbę turystów, a przede 
wszystkim powstrzyma niekontrolowany odłów ryb przez dotychczasowego 
dzierżawcę." 

W przedmiotowej sprawie odbyły się 2 posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji. W toku prowadzonej analizy ustalono, że Gmina powinna czynić 

starania celem przejęcia Jeziora Mochel np. na zasadzie użyczenia. Komisja 
w swojej opinii stwierdziła, że petycja powinna zostać uwzględniona. 

 

Radny Jacek Kucharski podkreślił, że należy określić jasne zasady 
dzierżawy, jakie to będą koszty oraz kto będzie odpowiedzialny za to zadanie. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że należy dostosować się do 
obowiązujących norm prawnych oraz obostrzeń wynikających z Prawa 

Wodnego. 
 

Następnie Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

jednogłośnie 4 głosami za.  

 

Ad.I.9. Zaciągnięcie pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu na zadanie 
„Termomodernizacja budynku OSP w Kamieniu Krajeńskim".  

 
Omówienia przedmiotowego projektu uchwały dokonał Skarbnik Piotr 

Gustyn. Poinformował, że zaciągnięta pożyczka ma pokryć deficyt budżetowy 
powstały w związku z realizacją zadania inwestycyjnego pod nazwą 
„Termomodernizacja budynku OSP w Kamieniu Krajeńskim ". Podjęcie 

niniejszej uchwały w pełni pozwoli na zbilansowanie finansowania 
przedmiotowej inwestycji, której planowany całkowity koszt wynosi 

945.688,17 zł. Inwestycja ta finansowana jest w następujący sposób:  
- 265.551,75 zł, to środki unijne,  
- 680.136,42 zł środki własne Gminy, w tym 665.000,00 zł, z zaciągniętej 

pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu. Pożyczka o oprocentowaniu preferencyjnym 
 

Brak dyskusji.  
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Komisja zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały jednogłośnie              

4 głosami za.  

 

Ad. II. Inne sprawy organizacyjne.  

     

Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że w związku z podjętą wcześniej 
uchwałą prawdopodobnie będzie konieczne wyrażenie zgody na utworzenie            

i przystąpienie Gminy Kamień Krajeński do Stowarzyszenia Obszaru 
Prowadzenia Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego. 
 

Ad. III. Zapytania i wolne wnioski.      

 

Radny Grzegorz Szymanowicz, w związku ze zbliżającym się okresem 
wakacyjnym, ponownie zgłosił wniosek o umieszczenie znaku „Bydgoszcz” na 
rondzie w Kamieniu Krajeńskim.  

 
 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Kamień Krajeński, dnia 18 maja 2022 r. 

 

Przewodnicząca Komisji                                                                         

      /-/ Ewa Wiese 


